
КРИТИКА И БИБЛИОГРАФИЯ

**А.Н. Савенков. НЮРНБЕРГ: ПРИГОВОР ВО ИМЯ МИРА.
М.: ПРОСПЕКТ, 2021. — 760 с.**

© 2022 г. С. Н. Бабурин^{1,*}, Ю. В. Голик^{2, **}

¹Институт государства и права Российской академии наук, г. Москва

²Московская академия Следственного комитета Российской Федерации, г. Москва

*E-mail: 1357343@mail.ru

**E-mail: ygolik@list.ru

Поступила в редакцию 11.05.2022 г.

Аннотация. Рецензируемая монография А. Н. Савенкова «Нюрнберг: Приговор во имя Мира» затрагивает по содержанию многие проблемы международного уголовного права, международных отношений, правосознания, нравственного содержания права, правовой и политической идеологии. Высоко оценивается анализ автором правовых основ и концепций Нюрнбергского трибунала, рассмотрение процесса и Приговора как в широком контексте мировых политических и правовых процессов между двумя мировыми войнами, так и с позиции формирования принципов международного уголовного права на вторую половину XX в., их влияния на последующие суды над военными преступниками. Особой ценностью работы признается публикация полного официального текста Приговора Международного военного трибунала 1946 г.

Ключевые слова: Нюрнбергский трибунал, Нюрнбергский процесс, Приговор, государство, нацизм, фашизм, справедливость, мировой порядок.

Цитирование: Бабурин С.Н., Голик Ю.В. А.Н. Савенков. Нюрнберг: Приговор во имя Мира // Государство и право. 2022. № 6. С. 185–189.

DOI: 10.31857/S102694520020473-1

**A.N. Savenkov. NUREMBERG: A VERDICT FOR NAME OF PEACE.
MOSCOW: PROSPEKT, 2021. — 760 pp.**

© 2022 S. N. Baburin, Yu. V. Golik

¹Institute of State and Law of the Russian Academy of Sciences, Moscow
²Moscow Academy of the Investigative Committee of the Russian Federation

*E-mail: 1357343@mail.ru

**E-mail: ygolik@list.ru

Received 11.05.2022

Abstract. A.N. Savenkov's peer-reviewed monograph "Nuremberg: A Verdict for name of Peace" touches upon many problems of International Criminal Law, international relations, legal consciousness, moral content of law, legal and political ideology. The author highly appreciates the author's analysis of the legal foundations and concepts of the Nuremberg Tribunal, the consideration of the trial and Verdict both in the broad context of the world political and legal processes between the two world wars, and from the position of the formation of the principles of International Criminal Law for the second half of the twentieth century, their impact on subsequent trials of war criminals. The publication of the full official text of the Verdict of the International Military Tribunal of 1946 is recognized as a special value of the work.

Key words: Nuremberg Tribunal, Nuremberg trials, Verdict, state, nazism, fascism, justice, world order.

For citation: Baburin, S.N., Golik, Yu. V. (2022). A.N. Savenkov. Nuremberg: A Verdict for name of Peace // Gosudarstvo i pravo=State and Law, No. 6, pp. 185–189.

7. Krotkova N. V. "Round Table": "Freedom and responsibility" // State and Law. 2007. No. 3. P. 109–127 (in Russ.).
8. Kudryavtsev V.N. Law as an element of culture // Law and power. M., 1990. P. 241, 246, 248, 252 (in Russ.).
14. Why Russia is Right: Proclamation of 11 Serbian Law professors, March 11, 2022 URL: <https://rs.sputniknews.com/20220311/zastoj-rusija-u-pravu-proglas-11-srpskih-profesora-prava-1135294760.html> (accessed: 21.03.2022).

Для добавл
вставки под
PDF использ
"Подпись".

Сведения об авторах

Authors' information

БАБУРИН Сергей Николаевич –

доктор юридических наук, профессор, главный научный сотрудник Института государства и права Российской академии наук; 119019 г. Москва, ул. Знаменка, д. 10
SPIN-код 1212-8150

BABURIN Sergey N. –

Doctor of Law, Professor, chief researcher, Institute of State and Law of the Russian Academy of Sciences; 10 Znamenka str., 119019 Moscow, Russia

ГОЛИК Юрий Владимирович –

доктор юридических наук, профессор, профессор Московской академии Следственного комитета Российской Федерации; 125080 г. Москва, ул. Врубеля, д. 12

GOLIK Yuri V. –

Doctor of Law, Professor, Professor of the Moscow Academy of the Investigative Committee of the Russian Federation; 12 Vrubel str., 125080 Moscow, Russia